

Focusing on Pressure Ulcers



Sue Rosenthal

In October 2004, two events began to focus the attention of both the Canadian public and wound-care clinicians on a single issue: pressure ulcers. The first major event was the publication in *Ostomy/Wound Management* of the results of the CAWC-sponsored study by M. Gail Woodbury and Pamela E. Houghton entitled "Prevalence of Pressure Ulcers in Canadian Healthcare Settings." While the public will not have read the article, many wound-care clinicians and other health-care professionals most certainly will. The study highlights, through the first hard numbers available on a large scale, how pervasive this often devastating—and preventable—condition is, in a variety of health-care settings

"Pressure ulcer prevention ... can now be addressed in a methodical, co-ordinated manner."

across the country.

For the public, the death of actor Christopher Reeve served uncomfortable notice that anyone, regardless of the availability of financial and caregiver resources, could succumb to the complications of a pressure ulcer. For the many Canadians who have loved ones in health-care facilities, particularly in long-term care, the implications are very scary indeed.

At *Wound Care Canada*, we are committed to furthering the awareness generated by these two pivotal events; therefore, we

are devoting a large percentage of this issue to articles pertaining to pressure ulcers and to the results of the study.

As an indicator of quality in health care, pressure ulcer prevalence is a concern that can now be addressed in a methodical, co-ordinated manner. This issue of *Wound Care Canada* is the first step that the CAWC is taking to raise awareness of pressure ulcer prevalence among clinicians, patients and families, and policy-makers. ☺

Sue Rosenthal, Editor

Coup d'œil sur les plaies de pression

En octobre 2004, deux événements ont commencé à attirer l'attention du public canadien et des cliniciens en soins des plaies sur un problème particulier : les plaies de pression. Le premier événement important a été la publication dans *Ostomy/Wound Management* des résultats de l'étude commanditée par l'ACSP de M. Gail Woodbury et Pamela E. Houghton intitulée « Prevalence of Pressure Ulcers in Canadian Healthcare Settings ». Bien sûr, le public n'aura pas lu l'article, mais de nombreux cliniciens en soins des plaies et autres professionnels de la santé l'auront certainement lu. L'étude souligne, à l'aide des premiers chiffres incontestables disponibles à grande échelle, à quel point ce problème souvent dévastateur est omniprésent et évitable, dans divers contextes de

« On peut maintenant s'attaquer à la prévention des ulcères de pression d'une manière méthodique et co-ordonnée. »

soins de santé partout au pays.

Pour le public, le décès de l'acteur Christopher Reeve a servi d'avertissement déplaisant que n'importe qui, peu importe ses ressources financières et la qualité des soins qu'il reçoit, peut succomber aux complications d'une plaie de pression. Pour les nombreux Canadiens dont les proches se trouvent dans des établissements de santé, surtout de soins prolongés, les implications sont en effet très alarmantes.

À *Wound Care Canada*, nous sommes engagés à accentuer la sensibilisation générée par ces deux événements critiques; c'est

pourquoi nous consacrons un fort pourcentage de ce numéro à des articles portant sur les plaies de pression et aux résultats de l'étude.

À titre d'indicateur de la qualité des soins de santé, la prévalence des plaies de pression est un problème qu'il faut maintenant aborder d'une façon méthodique et concertée. Ce numéro de *Wound Care Canada* est la première mesure que prend l'ACSP pour sensibiliser les cliniciens, les patients et leurs proches, ainsi que les décideurs à la prévalence des plaies de pression. ☺

Sue Rosenthal, Rédactrice

Sue Rosenthal, BA, MA, specializes in health and wellness communications and has been associated with the CAWC since 2000.

Life-enhancing solutions



ConvaTec delivers more than innovative technologies.

We look beyond the laboratory to understand the needs of physicians, nurses, and those they care for – the patient.

That's what we mean by ConvaTec Wound Therapeutics™. It is a holistic approach that grounds our science in the everyday realities of healthcare. We don't just develop products that help to heal or manage wounds, we make a difference to people's lives through ethical, cost-effective, life-enhancing solutions, and deliver the successful outcomes that matter to you.

For further information visit our website:

www.convatec.com

ConvaTec Wound Therapeutics™ is a trademark of E.R. Squibb and Sons, L.L.C.

©2004 E.R. Squibb and Sons, L.L.C.

WC-01-09-0804-EP